



Das erklärte Badge The explained badge

Beate Eckart, President Hanfried Squares Jena

Everybody knows this situation. You're standing in front of a person and you're looking at the badge asking, "What the hell does this mean?" Therefore, I would like to explain some of these badges in a little series.

Our Badge shows **JoHann Friedrich I.** of Saxony, also called the magnanimous one, once the elector of Saxony. He founded the university of Jena (now situated in the German Federal Land Thüringen) in 1548 and was called Hanfried by the students, when he drank and celebrated with them. A monument stands on our market square, which shows him larger than life. Maybe, without the university, Jena would have remained an insignificant little town on the river Saale.

In the background, we can see one of the mountains of Jena and the Jentower, which was built in 1970 with 25 floors. This is used by innovative IT companies, with shops at the bottom and a hotel with a restaurant at the top.

Jeder kennt die Situation. Man steht vor einer Person mit einem Badge und fragt sich, was ist da abgebildet und was hat das mit dem Klub zu tun? Daher möchte ich in einer kleinen Serie einige Badges erklären.

Unser Badge zeigt **JoHann Friedrich I.** von Sachsen, auch der Großmütige, ehemals Kurfürst von Sachsen*, der 1548 die Universität in Jena (jetzt in Thüringen* gelegen) gründete. Er wurde von den Studenten so genannt, mit denen er zechte und feierte. Ein Denkmal in Überlebensgröße steht auf unserem Marktplatz (Foto rechts). Ohne die Universität wäre Jena vielleicht eine unbedeutende Kleinstadt an der Saale geblieben. Im Hintergrund die Jenaer Berge und der Jentower, der 1970 fertiggestellt wurde und 25 Etagen beherbergt. Er hat verschiedene Nutzungsarten gesehen, heute sind es innovative IT-Firmen, eine Ladenzeile und ganz oben ein Hotel und Restaurant.